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1. napirendi pont 

 

Dr. Kovács Edit társadalmi esélyteremtésért felelős helyettes államtitkár asszony köszöntötte a 

delegált tagokat, elmondta, hogy az ülésről emlékeztető készül, mely megküldésre kerül 

véleményezésre. Tájékoztatta továbbá a tagokat arról, hogy az ügyrend 3.10.pontja alapján 

Sztojka Attila államtitkár úr távollétében ő látja el az ülésvezetési feladatokat.  

 

Tájékoztatta a delegáltakat, hogy a Bizottság éves Munkatervének határozatban történő 

elfogadása szükséges az ügyrend 4.1. pontja pontja alapján. 2025-ben összesen 3 ülés kerül 

megtartásra, amelynek tervezett időpontjait és témáit a Munkaterv tartalmazza. Az Útravaló 

Ösztöndíjprogram tekintetében idén lesz 20 éve, hogy hátrányos helyzetű tanulókat és 

hallgatókat támogat, amelynek okán egy tábor kerül megrendezésre, ahol egy kihelyezett ülés 

megtartása tervezett, de ennek időpontja és helyszíne még nem ismert.  

 

2. napirendi pont 

 

Helyettes államtitkár asszony megállapította a Bizottság határozat képességét. (Az aláírt 

jelenléti ív az emlékeztető 1. sz. melléklete.)  

 

Szavazásra bocsátotta a napirendi pontokat és az éves Munkatervet. 

 A napirendi pontokhoz észrevétel nem érkezett, az, egyhangúan elfogadásra került (A 

napirend az emlékeztető 2. sz. melléklete.) 

 Az éves Munkatervezethez javaslat nem érkezett, egyhangúan elfogadásra került. (Az 

éves Munkaterv az emlékeztető 3. sz. melléklete.) 

 

3. napirendi pont, előadás 

 

A drogfüggéssel, szerhasználattal kapcsolatos statisztikai adatok bemutatása 

Janák Katalin főosztályvezető, Központi Statisztikai Hivatal 

(az előadás anyagát a 4.sz. melléklet tartalmazza) 

 

4. napirendi pont, előadás 

 

A káros szerhasználat megelőzését célzó programok egészségügyi vonatkozásai 

Dr. Szászvai-Papp Gábor osztályvezető, Belügyminisztérium Népegészségügyi Főosztály 

(az előadás anyagát az 5.sz. melléklet tartalmazza) 



 

5. napirendi pont, előadás 

 

Szenvedélybetegek számára nyújtott szociális szolgáltatások rendszere 

Dr. Andráczi-Tóth Veronika főosztályvezető, Belügyminisztérium Szociális és Gyermekjóléti 

Szolgáltatások Főosztálya 

(az előadás anyagát a 6.sz. melléklet tartalmazza) 

 

6. napirendi pont, előadás 

 

Droghasználat - kábítószerek okozta problémák kezelése a Felzárkózó Településeken 

Lantos Szilárd modellprogram vezető, Magyar Máltai Szeretetszolgálat 

(az előadás anyagát a 7.sz. melléklet tartalmazza) 

 

7. napirendi pont, előadás 

 

Fiatalok szerhasználata önkormányzati szemszögből 

Dr. Gyergyák Ferenc főtitkár, Települési Önkormányzatok Országos Szövetsége 

(az előadás anyagát a 8.sz. melléklet tartalmazza) 

 

8. napirendi pont, egyeztetés, hozzászólások 

 

Böröcz Lívia - Magyar Református Szeretetszolgálat Alapítvány Felzárkózási Szolgálat 

vezetője jelezte, hogy a családnak és az iskolának is fontos szerepe van az elakadásban. 

Hiányolja a harmadlagos szocializációs színtér megjelenését, azt, amikor a kortársak hatnak 

egymásra. Hiányzik egy olyan tér, ahol a fiatalok kortársaikkal vagy szimpatikus felnőttekkel 

kapcsolatot tudnak kialakítani. Álláspontja szerint a Jelenlét pontok lehetnének ilyen 

helyszínek, hiszen olyan tereket biztosítanak, ahol jól el lehet érni a fiatalokat. A 

visszagondozás is nehéz, az iskolában a prevenciós programok jó utat mutatnak, de növelni 

kellene a védőnői előadásokat a témában. Jelezte, hogy a gyerekek részéről tapasztalható 

egyfajta pszichés ellenkezés is az iskolai jellegű programokkal szemben, ezért lenne szükséges 

egy másik platform a prevenciós programok vonatkozásában.  

 

Lantos Szilárd – Magyar Máltai Szeretetszolgált modellprogram vezetője elmondta, hogy 

olyan közeg kialakítása szükséges, ahol a fiatalok elfogadják, amit mondanak nekik pl. Biztos 

Kezdet Gyerekházak, Tanodák. Egy – egy ilyen tér tud fáklyavivő lenni. Sok ember összefogása 

szükséges ehhez. Az egészséges táplálkozásra bíztatnak a Biztos Kezdet Gyerekházak. 

Miközben a tv-ben folyamatosan hallható, hogy kólát és chipset vegyenek. A szerhasználatnál 

arra van szükség, hogy releváns információk átadására kerüljön sor.  

 

Dr. Gyergyák Ferenc - Települési Önkormányzatok Országos Szövetségének főtitkára 

hozzászólásában elmondta, hogy álláspontja szerint nincs ifjúsági klub, a kistelepüléseken 

nincsenek a fiatalok számára ilyenen lehetőségek/közösségi terek. De vannak jó példák, pl. 

Veszprém vármegyében egy 150 fős kisfaluban, Kiscsőszön működik a Fiatal Szülők Klubja, 

amely egy közös családi programot jelent és nem csak a községnek, hanem már térségi kihatása 

van, a környező falvakból jönnek a programokra. Az ilyen terekre egyre szűkebb a forrás az 



 

önkormányzatok részéről. Nagyon nehéz olyan személyt is találni, akit elfogadnak a fiatalok. 

A gyermekek keresik önmagukat, nincs élményük. 

 

Nagy Anna - Egyedülálló Szülők Klubja Alapítványának elnöke elmondta, hogy az 

iskolákkal közösen voltak drogprevenciós témájú foglalkozásaik, programjaik azonban a 

jogszabályváltozás okán erre már nincs lehetőségük. A kérdés az, hogy van-e egységes 

módszertani alapja ezeknek a drogprevenciós előadásoknak. A kamaszokat nehéz megfogni, a 

megfelelő közös hangnemet kell megtalálni velük és ez a nehéz.  

 

Dr. Szászvai-Papp Gábor - BM Egészségügyi Államtitkárság, osztályvezető a feltett 

kérdésre reflektálva elmondta, hogy jelenleg fut egy pilot program, amely az ötödik 

osztályosoknak ad majd egy benyomást, tapasztalatot. Ez alapján lehet majd elindulni. 

 

Dr. Kovács Edit helyettes államtitkár jelezte, hogy a Nemzeti Bűnmegelőzési Tanácsnak is 

vannak ilyen témájú filmjei. Korábban a Roma Ifjúsági Kerekasztal tagjai is felvetették a 

szerhasználatot, mint témát. Több javaslat érkezett arra vonatkozóan, hogyan lehetne a 

fiatalokat megfelelően tájékoztatni a drogprevenció kapcsán. A legtöbben azt jelezték, hogy 

egy előadás kevés, kell valami plusz. Mondják el, milyen negatív hatásai vannak a 

szerhasználatnak rövid és hosszú távon (használjanak hozzá VR szemüveget, egyéb 

személetető eszközöket is). 

 

Rózsahegyiné Juhász Éva - Roma Koordinációs Tanács titkára az előző hozzászóláshoz 

csatlakozva elmondta, hogy nagyon büszke a Roma Ifjúsági Kerekasztal tagjaira, ötletekkel 

jönnek, dolgoznak otthon rajta. Olyan terveken munkálkodnak, amik kistelepüléseken is 

megvalósíthatóak. Nem csak a kistelepülések, hanem a városok is problémások, hogy mit 

kezdenek a tanulókkal a nyári szünetben azért, hogy minőségi időt töltsenek el. Ne legyen 

idejük gondolkodni a gyerekeknek azon, hogy mit tegyenek unalmukban (megakadályozva 

ezzel, hogy a szerhasználathoz folyamodjanak). A nyári szünidőben fontos, hogy megtalálják 

azokat a civil szervezetek, akik hajlandók arra, hogy a gyermekekkel foglalkozzanak, hogy ne 

legyen alternatíva a drog. 

 

Dr. Kutassy Jenő –Nagycsaládosok Országos Egyesülete elmondta, hogy az egyházi tanodák 

munkáját ismeri és nagyon jó véleménnyel van róluk. A prevenció során fontos, hogy olyan 

emberek is megszólaljanak, akik már átestek a szerhasználaton (akár ismert emberek, röviden 

a tanulók számára érthető módon). 

 

Oláh Zsolt – Roma Szakkollégiumok Egyesületének szakmai vezetője kérdezte, hogy van-

e egyeztetés az egyházakkal, mert fontos lenne egy drogellenes missziós program kialakítása. 

Nagyon sok jó példa van ezen a területen, hiszen akik megtérnek, hitelesen tudnának beszélni 

erről a problémákról. Az egyházak közösségi teret is nyújthatnak ezeknek a fiataloknak. 

 

Lantos Szilárd – Magyar Máltai Szeretetszolgált modellprogram vezetője hangsúlyozta, 

hogy a közösségek megtartó ereje nagyon fontos. Ebben az egyházi közösségeknek nagy 

szerepe van. Sok településen sajnos nincsenek olyan mértékben jelen egyházak, hogy az 

jelentős lenne. 

 



 

9. napirendi pont, zárszó 

 

Lantos Szilárd alelnök úr megköszönte a hozzászólásokat. Fontosnak tartja, hogy ezzel a 

témával is mer foglalkozni a Bizottság, mivel ez jelenleg nem rendvédelmi téma. A 

rendvédelmi szervek példát tudnak statuálni, amennyiben elkapnak egy terjesztőt, vagy egy 

szerhasználót, de ez a prevenció kapcsán nem megoldás. Kéri, hogy a Bizottság tagjai gondolják 

végig, a saját szakterületünkön hogyan tudnak a drog prevencióhoz hozzá járulni. Nem csak a 

szegények körében van jelen a szerhasználat, hanem a jobb módú családoknál is. 

 

Dr. Kovács Edit helyettes államtitkár asszony megköszönte az előadásokat és a 

hozzászólásokat. Majd tájékoztatta a tagokat, hogy a nyáron várható a Bizottság következő 

ülése, amiről időben kiküldésre kerülnek a meghívó levelek és lezárta az ülést.   

 

Budapest, 2025. március 25. 
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